
 1 

Raadscommissie gemeente Zeewolde     

Vergadering 26 mei 2015 vanaf 20.00 uur 
Gemeentehuis Zeewolde 
 
Inspreekreactie namens aantal inwoners en ondernemers Zeewolde. 
 
  Inspreekaantekeningen  
  C. Zeldenrust     

   
  --------------------------------------------------------------------- 
  Geachte commissie,  
   
  INLEIDING 

1. Als docent Gebiedsontwikkeling aan de Bestuursacademie en 
adviseur ruimtelijke ordening heb ik met stijgende verbazing 
van het dossier “vestiging opvanglocatie vluchtelingen 
Bosruiterweg” kennis genomen. Leren we het als gemeenten 
dan nooit, was mijn eerste reactie. Voor uw aller beeldvorming: 
ondergetekende heeft als projectleider 3 jaar geleden een 
soortgelijk verzoek van het COA bij een andere gemeente 
mogen managen. 
 

2. Ik heb weinig tijd om mijn visie met u te mogen delen. Vandaar 
dat ik zaken kort, concreet en direct ga benoemen.  
 

3. Als aftrap: 
Bij een initiatief als een verzoek om medewerking voor de 
vestiging van een AZC, dient er maatschappelijk draagvlak 
verkregen te worden. Het is gebruikelijk om bij dergelijke 
omvangrijke en gevoelige onderwerpen, burgers – 
ondernemers en maatschappelijke instellingen daar vooraf 
actief bij te betrekken. Een proces van openheid, transparantie 
en met respect naar een ieder toe. Samenwerken en bruggen 
bouwen. 
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4. Iets over de bevoegdheden. 
A. De gemeenteraad is het bevoegd gezag om 
bestemmingsplannen vast te stellen. Ook als het grote 
afwijkingen van het bestemmingsplan betreft , zoals hier aan de 
orde is, is toestemming nodig van de raad. Bron: www.vng.nl 
B. De gemeenteraad heeft tevens het budgetrecht. Dit houdt in 
dat het college van B&W alleen uitgaven kan doen en 
verplichtingen kan aangaan na toestemming van de raad. Bron. 
Art. 189 gemeentewet. 
 

5. Het collegevoorstel: wat is er mis 
In dit geval is naast de grote afwijking van het bestemmingsplan 
ook gemeentelijk geld nodig om bijvoorbeeld de exploitatie van 
een AZC sluitend te kunnen krijgen.  
 
Conclusie: de uitspraak donderdag jl. van uw voorzitter dat het 
“college een besluit neemt en bevoegd is”, is feitelijk en 
bestuursrechtelijk onjuist. En het voornemen om door middel 
van een vrijstellingsprocedure de plannen er letterlijk door te 
jassen, daar heeft niemand ook het COA geen belang bij. Dat 
zorgt voor verwijdering, in plaats van het smeden van een brug.     
 
Foei ambtelijke top en college! 
En naar de griffie van uw raad: bij kennisname van dit voorstel 
van het college hadden alle alarmbellen bij u op rood moeten 
gaan! Immers de raad en de Zeewolder gemeenschap wordt  
buitenspel gezet. Dat mag niet, en is bovendien niet verstandig. 
 

6. Wat mag de Zeewolder gemeenschap van uw 
gemeentebestuur  verwachten bij een proces van 
gebiedsontwikkeling. 
a.  Een open en transparant proces waarbij naast gemeente en 
COA omwonenden, ondernemers, maatschappelijke instanties 
en dergelijke vooraf actief bij betrokken worden. Als serieuze 
overlegpartners. En niet zoals nu: overleg met het COA binnen 4 
muren en 1 informatieavond voor de buhne. Dat werkt niet. 
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b. Verwacht mag ook worden dat tijdens dit open proces in de 
initiatieffase onderzoek wordt gedaan naar de geschiktheid van 
een locatie en dat op hoofdlijnen met elkaar uitgangspunten 
geformuleerd worden. Ziet u als Zeewolder gemeenschap op 
basis van die uitgangspunten al dan geen mogelijkheden voor 
een AZC. In vakjargon: een Go / no Go moment.  
Mijn ervaring is dat wanneer lokale gemeenschappen op deze 
wijze vooraf bij plannen betrokken worden, er een proces op 
gang komt dat vaak leidt tot maatschappelijk draagvlak.  
 
c.  Stel dat uit dit proces een GO komt voor een locatie voor 
bijvoorbeeld een AZC voor maximaal 300 vluchtelingen, dan 
behoort er vervolgens een ruimtelijke procedure opgestart te 
worden, dat moet leiden tot een nieuw bestemmingsplan dat 
vastgesteld wordt door de plaatselijke 
volksvertegenwoordigers, verenigd in uw gemeenteraad.  
 

7. Is het te laat voor een nieuwe start. Zeker niet! 

Het heeft geen zin om naar elkaar te gaan wijzen van waar het 

mis is gegaan. Nee, met elkaar de handschoen oppakken is veel 

beter. Donderdagavond is mij duidelijk geworden dat ofschoon 

de meningen en belangen divers zijn, Zeewoldenaren het 

vermogen hebben om naar elkaar te kunnen blijven luisteren. 

Ook dat is een kwaliteit en ik zou uw gemeentebestuur willen 

adviseren om van die kwaliteit gebruik te gaan maken. Zet in op 

de kracht van uw eigen gemeenschap!  

8. Namens een aantal inwoners en ondernemers van Zeewolde 
vraag en adviseer ik uw college en raad: 

   
- neem afstand van het door de ambtelijke top vooraf 
geregisseerd aanvalsplan; 
- start een proces op zoals dat hoort bij een dergelijke 
ruimtelijke ontwikkeling; dus vooraf de Zeewolder 
gemeenschap actief bij het proces betrekken; 
- pas de spelregels toe zoals die zijn vastgelegd in de Wet 
ruimtelijke ordening en de gemeentewet. Dus gemeenteraad, 
pak de handschoen op en neem UW VERANTWOORDELIJKHEID;  
- speel geen verstoppertje, maar ga met uw eigen kiezers in 
gesprek en overleg; 
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Tot slot: 
Door de spelregels op de juiste wijze toe te passen en gebruik 
te maken van elkaars kwaliteiten, kan een resultaat tot stand 
komen op basis waarvan een ieder, ook het COA en haar 
vluchtelingen, met een gerust en tevreden gevoel huiswaarts 
kunnen keren.  
 
C. Zeldenrust               Bolsward, 26 mei 2015 

    

 


